
Protokół Nr XLVII/2018 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 dnia 8 sierpnia 2018r. 

 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Gminnej Biblioteki Publicznej w Czerwonej 

Górce 1 b 

Czas trwania obrad   –  godz.  9,00  -  11,30 

 

Ad  1. 

Dnia 8 sierpnia 2018r. odbyło się kolejne XLVII-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy 

Łączna. 

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości, przybyłych radnych i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek 

- Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik 

- Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej p. Magdalena Kowalik 

- pracownik ZGK p. Bożena Tuśnio 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Bernardyna Wasińska 

- pracownik Urzędu Gminy p. Natasza Cierpisz 

- niektórzy sołtysi Gminy Łączna 

- niektórzy mieszkańcy Gminy Łączna 

 

W momencie otwarcia obrad, na liście obecności podpisy złożyło 12 radnych, co stanowiło  

80 % ustawowego składu Rady Gminy. 

Radni Artur Osman  oraz  Jolanta Żaczek  spóźnili się, dlatego w dalszej części obrad 

uczestniczyło 14 radnych. 

Nieobecny radny  Paweł Kałuziński – usprawiedliwiony. 

Obrady były prawomocne. Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała radnego Jacka Śliwę, który wyraził 

zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad i zapytała czy są jakieś 

uwagi do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zgłosił wniosek aby w porządku obrad umieścić 

punkty: 

9  k) podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 5 w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego Gminy Łączna, obręb Podłazie, 

9  l) podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 6 Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego obrębu Nr 10 Występa – Gminy Łączna. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o umieszczenie w 

porządku obrad punktu 9  k) podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Nr 5 w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Gminy Łączna. 

Za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 3/12 obecnych radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie drugiego wniosku Wójta Gminy o 

umieszczenie w porządku obrad punktu 9  l) podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany Nr 6 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego obrębu     

Nr 10 Występa  – Gminy Łączna. 

Za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 3/12 obecnych radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła wobec tego o przegłosowanie porządku obrad ze zmianami. 

Za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 3/12 obecnych radnych. 

 

Porządek obrad po zmianach  stał się obowiązujący. 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, postulaty. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Łączna 

b) zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Łączna 

c) ustalenia odstępstw od zakazu spożywania napojów alkoholowych w 

miejscach publicznych 

d) zmian budżetu Gminy Łączna na 2018 rok 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2018-2026 

f) zaciągnięcia kredytu 

g) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonych w 

obrębie Łączna stanowiących własność Gminy Łączna 

h) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonych w 

obrębie Łączna stanowiących własność Gminy Łączna 

i) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonych w 

obrębie Łączna stanowiących własność Gminy Łączna 

j) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obrębu Nr 1 

Czerwona Górka na obszarze gminy Łączna 

k) przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 5 w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Łączna 

l) przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 6 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego obrębu Nr 10 Występa – Gmina Łączna 

10. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018r. 

11. Zakończenie obrad. 
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Ad  4 i 5) 

Sprawozdanie  z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami Rady Gminy 

oraz z realizacji uchwał Rady Gminy tj. od dnia 28 czerwca 2018r. do dnia 8 sierpnia 2018r.  

złożył Wójt gminy p. Romuald Kowaliński. 

Radny Osman spóźniony wszedł na salę obrad odtąd w obradach brało udział 13-tu radnych. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  I tak:  

I.   Uczestniczyłem :  

1 lipca – w uroczystości związanej z 75 rocznicą rozstrzelania 16 mieszkańców Klonowa 

przez hitlerowców w 1943r. Upamiętnienie tych wydarzeń rozpoczęto uroczystą Mszą Świętą 

celebrowaną przez księdza Biskupa Andrzeja Kaletę 

3 lipca – w spotkaniu w PKP Polskie Linie Kolejowe Kielce w sprawie przejazdu kolejowego 

w Podłaziu, tj. skrócenia czasu oczekiwania na przejazd, 

5 lipca – w odbiorze pierwszego etapu termomodernizacji na terenie gminy, tj. budynku w 

Zagórzu, 

9 lipca – w spotkaniu z dyrektorem ZTM mgr inż. Marianem Sosnowskim w sprawie 

komunikacji do Klonowa,  

12 lipca – w obchodach Dnia Walki i Męczeństwa w Michniowie, 

18 lipca – w obchodach święta Policji w Skarżysku Kamiennej, 

25 lipca - w podpisaniu umowy z Województwem Świętokrzyskim na realizację projektu 

Świetlica wiejska – miejsce spotkań mieszkańców gminy Łączna” dofinansowanie 8.000 zł co 

stanowi 47,05 % całego zadania,  

31 lipca – w spotkaniu z Marszałkiem p. A. Jarubasem,  

3 sierpnia – w podpisaniu umowy z Województwem Świętokrzyskim w ramach RPO WŚ na 

lata 2014-2020, działanie 3.4 – „Redukcja emisji CO2 poprzez kompleksową wymianę 

oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Łączna”. Projekt polegać ma na wymianie starego 

oświetlenia ulicznego na LED-owe.   

Wartość ogółem:  2.012.956,56 zł 

Dofinansowanie: 85%  1.685.003,08 zł 

   

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2018r. 

- w sprawie zmian w składzie Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego  ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie, 

- w sprawie nieodpłatnego przekazania do eksploatacji kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Czerwona Górka, Jęgrzna i Osełków Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Łącznej,  

W kolejnym już postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego pod nazwą: „Poprawa 

dostępu do infrastruktury kultury oraz zwiększenie oferty kulturalnej na terenie Gminy 

Łączna” – wpłynęło 5 ofert . Na sfinansowanie zamówienia Gmina posiada środki w 

wysokości: 639 200,00 PLN brutto. 

Najtańsza    EXPOL BIS Spółka Jawna     898 700,00 zł Skarżysko-Kam.  

Najdroższa    PB „IREX” Ireneusz Zieja Kielce,   1 509 749,63 zł 

Także w dniu 6 sierpnia br. dokonano otwarcia ofert w postępowaniu :   

„zakup i dostawa pomocy dydaktycznych, sprzętu i wyposażenia” realizowanego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020 

Oś priorytetowa Sprawne usługi publiczne, Działanie 07.04.00 Rozwój infrastruktury 

edukacyjnej i szkoleniowej. 
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Na sfinansowanie zamówienia Gmina posiada środki w wysokości: 291 730,91zł brutto.  

Zamówienie podzielone było na  3 części. Na każdą z części wpłynęły 2-3 oferty, które 

gwarantują rozstrzygnięcie postepowania w najbliższych dniach. 

Szczegóły na stronie BIP Urzędu. 

  

Sąd Apelacyjny w Krakowie po rozpoznaniu w dniu 11 lipca br. sprawy z powództwa Sanitex 

Sp z o.o. przeciwko Gminie Łączna o zapłatę - w wyroku z dnia 13 lipca br. zmienił 

zaskarżony wyrok Sądu I Instancji.  

Kopia wyroku w załączniku do nin. sprawozdania. 

Pracownicy grupy robót publicznych sposobem gospodarczym wyremontowali jedno 

pomieszczenie w ZGK z przeznaczeniem na realizację pomocy żywnościowej dla naszych 

mieszkańców w ramach PKPS w Skarżysku-Kam.  

Z uwagi na niewielką obsadę pracowników robót wszystkie zgłoszone zadania realizowane są 

wolniej wg kolejności zgłoszeń. 

  

Serdecznie zapraszam wszystkich Państwa z rodzinami na dożynki gminne, które 

rozpoczynają się w najbliższą niedzielę mszą świętą o godz. 15.00 w kościele w Łącznej. 

Wszelkie wnioski Rady Gminy Łączna realizowane są przez pracowników Urzędu na 

bieżąco, w miarę posiadanych środków. 

 

Ad  6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu radny Sławomir Litwiński –   w okresie 

między sesjami Komisja Budżetowa nie odbyła się. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – między sesjami nie odbyło się 

żadne posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej radny Mirosław Nyga – między sesjami nie było 

posiedzenia Komisji Gospodarczej. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Ad  7 i 8. 

Pytania, wnioski, postulaty  oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Radny Borowiec – punkt 5 porządku obrad był niezrealizowany. 

Przewodnicząca Rady –  punkt 4 i 5 był zrealizowany przez Pana Wójta. 

Przewodnicząca Rady – odczytała pismo, które wpłynęło do Rady Gminy od Pana 

Siechowicza, mieszkańca Jęgrznej. Chciałabym aby pismo skierować do Komisji 

Gospodarczej żeby się wnikliwie temu przyjrzeć. W poprzednich latach Pan Siechowicz 

kierował kilka takich pism o umożliwienie dojazdu do nieruchomości. Do pisma dołączona 

jest mapa, jak i również pisma z poprzednich lat. W 2005 roku pismo było kierowane do 

obecnego wtedy Wójta Gminy pani Marzeny Piasty. 

 

Radna Żaczek spóźniona weszła na salę obrad odtąd w obradach brało udział 14-tu radnych. 

 

Radny Januchta – uwaga dotycząca drogi w Ostrowie. Wiosną 2017r. zrobiliśmy poprawę 

tego wyrobiska. Warunki atmosferyczne, opady spowodowały, że droga w tej chwili jest 

nieprzejezdna. Długość drogi to 300 m, sześć zjazdów do posesji i rów po jednej stronie. Nie 

ma gorszej drogi w naszej gminie na tą chwilę. Ludzie nie mają specjalnych wymagań chcą 

tylko dojechać do swoich posesji. Mamy XXI wiek, a żyjemy jak dawno temu. 
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Radny Nyga – droga Galerówka, prośba aby drogę wyremontować, ponieważ coraz bardziej 

ulega zniszczeniu. Proszę również o odkrzaczenie drogi i rowów od Jęgrznej do szkoły w 

Goździe oraz zrobienie tam oświetlenia. Droga powiatowa E-7 na Bukową Górę niszczeje, 

samochody z kruszywem na Bukową Górę jeżdżą przeładowane. Dobrze by było od czasu do 

czasu zważyć te samochody. 

Radny Barański – informacja o oświetleniu w miejscowości Czerwona Górka za przejazdem, 

jak o północy zgaśnie światło w całej gminie to później tam świeci się do 7 rano. Chyba 

czujnik należy wyregulować. 

Radna Żaczek – w budżecie gminy jest zaplanowane 200 tys. zł. na budowę drogi przy 

Jaślach. Ustalenia były takie, że droga powstanie. Po rozmowach z mieszkańcami miała być 

wybudowana w przyszłym roku. Nie wiem jak posuwa się sprawa zgód mieszkańców aby 

oddać część gruntów pod drogę ale nie chciałabym żeby te zabezpieczone pieniądze 

zabezpieczone się rozeszły. I z obietnic danych mieszkańcom nic nie będzie. 

Problemem jest poprawienie bezpieczeństwa na starodrożu E-7, ludzie jeżdżą jak chcą, 

brakuje znaków. Jak się wyjeżdża z drogi powiatowej na drogę gminną brakuje znaku ”teren 

zabudowany”. Ten znak jest za kapliczką na wysokości ostatniej posesji w miejscowości 

Łączna i nie jest on powtórzony. Można się zawsze tłumaczyć, że ograniczenie do 50 km/h 

nie obowiązuje, bo nie jest to teren zabudowany. Teraźniejsza organizacja ruchu stwarza 

zagrożenie. Nic nie robimy z drogą tak samo jak z drogą do zalewu. Obraz gminy budowany 

wśród obcych nie jest chyba zbyt pozytywny. Chciałabym żebyśmy pochylili się nad tym 

problemem. Kolejny rok szkolny się rozpocznie, a droga przy Jaślach jest w opłakanym 

stanie. Z tych pieniędzy należy poprawić stan techniczny drogi albo wykopać rowy i wykonać 

choćby nawierzchnię śrutową. Po każdej ulewie droga niszczeje. Nie odejdziemy od tego 

problemu, co roku tak będzie. Jeżeli zrobimy przesunięcia w budżecie i z 200 tys. zł. zniknie 

70 tys. zł to chciałabym żeby poprawiono bezpieczeństwo na E-7 jak również stan techniczny 

drogi, która miała być asfaltowa żeby była śrutowa oraz aby wybudować obiecany wodociąg. 

Radny Litwiński – prośba do kierownika Wydziału Technicznego o odkrzaczanie drogi i 

poprawienie nawierzchni drogi w stronę Krzyżki. U nas jest nieszczęsny przejazd, pod 

którym stoimy po kilkanaście, kilkadziesiąt minut. Wiele ludzi korzysta z tamtej drogi jadąc 

w kierunku Skarżyska. Jest to odcinek 500 m aby odkrzaczyć i dodać kruszywa. Niedługo 

planowany remont drugiej nitki kolejowej, wtedy będą zamknięcia przejazdu kilkugodzinne, 

nawet kilkudniowe. Prośba aby grupa interwencyjna odkrzaczyła niezamieszkałą posesję 

państwa Michtów nr 84 aby przestawić kontener. 

Radny Śliwa – zgłosił uwagę odnośnie drogi powiatowej z Klonowa do drogi psarskiej, droga 

zarosła przy wyjeździe nic nie widać trzeba wyjechać na pół drogi. Kiedyś może zdarzyć się 

wypadek. Jadąc z Bodzentyna ludzie nie wiedzą i nie widzą, że w lesie jest droga do Klonowa 

i ostro hamują. Powiat się nie interesuje tematem. 

Druga uwaga odnośnie drogi od byłej szkoły w Klonowie w dół, ostatnie zdarzenie, wichura, 

mieszkanka jechała i o mało nie spowodowała wypadku ponieważ na drogę spadła gałąź. 

Powiat albo nasza grupa interwencyjna może coś zaradziłaby. 

Radny Borowiec – zapytał czy po ostatniej sesji zgłoszono wnioski do powiatu o wypłukanie 

kamieni na starodrożu, do posprzątania tego nie trzeba dużych pieniędzy wystarczy ciągnik ze 

szczotką aby pozamiatać. Z rowów wypłukało kamień, leży na drodze co stwarza 

niebezpieczeństwo dla mieszkańców i dla kierowców. Woda podmywa asfalt, należy zadbać o 

to co jest inaczej będą większe nakłady. To jest lekceważenie. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – powiat zasłania się, że nie mają 

pieniędzy. 
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Radny Borowiec – pewna osoba pisała pismo do gminy w sprawie drogi do Osieczna, nie 

otrzymała odpowiedzi, tam nawet terenowym samochodem nie da się przejechać. 

Radna Odrzywolska – podziękowanie dla Kierownika Wydziału Technicznego za interwencję 

na drodze gminnej w Goździe. Były tam bardzo duże wyrwy, teraz droga jest przejezdna, 

jednak proszę o wykonanie czegoś na przyszłość np. rowy aby woda z opadów spływała i 

mogła płynąć bez przeszkód rowem, a nie z powrotem po drodze. Prośba o wyczyszczenie 

przepustów i rowów w miejscowości Gózd. Przy posesji nr 24 podczas ulewy woda 

przelewała się z rowów na starodroże E-7 gdzie na zakrętach powstała jedna wielka kałuża, 

bagno. Rowy i przepusty są niedrożne i ta woda się przelewa z jednej strony na drugą. Proszę 

Panią Skarbnik o znalezienie pieniędzy aby Wydział Techniczny mógł wykonać naprawy. 

Radna Siewierska – prośba o wybudowanie bariery ochronnej przy nowo wybudowanej 

drodze do Zajamnia przy posesji państwa Mochockich po lewej stronie. 

Radny Chaba – zabrał głos w sprawie oznakowana dróg. Jest gorzej niż źle. Drogi powiatowe 

są w opłakanym stanie, jadąc od Zaskala, Zaskale jest dobrze oznakowane, dalej 

Podzagnańszcze zero znaków, że to teren zabudowany. To samo od Zagórza wjeżdżając w 

Podzagnańszcze oraz od Urzędu Gminy wyjeżdżając na siódemkę. Miejscowość Występa 

żadnych znaków o terenie zabudowanym. Czy powiat zdaje sobie sprawę z konsekwencji. 

Jeżeli dojdzie do wypadku kto za to odpowiada. Kierowca będzie jechać zgodnie z prawem. 

W dodatku nie ma chodników, ludzie chodzą poboczami, jezdnią. Proszę złożyć konkretne 

pismo do starostwa żeby tej sprawie ktoś się przyjrzał. 

Radny Borowiec – zgłaszałem tablicę ogłoszeń przy cmentarzu. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – będzie wykonana tylko firma, 

która dostała zlecenie ma opóźnienie. 

Radny Osman – przy drodze od kanału kolejowego w kierunku Zagórza, po ostatnich ulewach 

zostały zniszczone pobocza, w tym miejscu gdzie miał być robiony chodnik. Przejście przy tej 

drodze jest bardzo niebezpieczne. Proszę o wystosowanie pisma do powiatu żeby przyjechali i 

naprawili pobocza i wyrwy. 

Radna Żaczek – na poprzedniej sesji prosiłam o informację jak z procedurą wybudowania 

gazociągu po lewej stronie w Łącznej. Czy Wójt podjął jakieś kroki, rozmowy. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – tak, nie mogą podać konkretnej daty ale odbyłem 

spotkanie w Urzędzie Gminy z osobą, która reprezentowała Karpacką Spółkę Gazowniczą i 

przekazałem informacje dotyczące potrzeb gminy i mieszkańców. Przedstawiłem całą 

sytuację związaną z poprzednimi wnioskami ze strony gminy, kiedy był etap decyzji czy 

będziemy w ramach budowy kompleksu oświatowego zasilać szkołę energią z kotłowni 

gazowej czy kotłowni konwencjonalnej. Przekazałem, że wszystkie te sprawy łącznie z tymi 

które dotyczą nie bezpośrednio gminy ale budynków prywatnych tj. dom nauczyciela czy 

blok są zainteresowane osoby żeby gaz został doprowadzony. 

Mówiłem również, że mamy bardzo dużo wniosków od osób fizycznych o wykonanie 

przyłączy do domów. Pani reprezentująca spółkę zapisała sobie wszystkie sprawy ale myślę, 

że powinniśmy wykazać się inicjatywą i złożyć konkretne wnioski. Był pomysł aby Gminna 

Biblioteka Publiczna była ogrzewana gazem. To się wiąże z pewną wygodą. 

Na uwagi radnych spróbuje odpowiedzieć. Wielokrotnie przedstawiałem informacje, że 

wszystkie uwagi z sesji dotyczące kwestii dróg i ich stanu technicznego itp. są kierowane do 

Zarządu Dróg Powiatowych. Szkoda że kierownik Wydziału Technicznego nie ma tych pism, 

które zostały skierowane. O tym, że gdzieś wiszą konary drzew ZDP jest doskonale 

poinformowany. Mają oni swojego pracownika na etacie, który niczym innym się nie zajmuje 

tylko jeździ po terenie i sprawdza stan dróg powiatowych. On jest w posiadaniu informacji, w 

którym miejscu wiszą konary i gdzie jest dziura i jakiej wielkości. Wszystko to jednak nie 
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odnajduje odzwierciedlenia w rzeczywistości. Argumentacja stale ta sama - brak środków aby 

prace wykonać. Zgadzamy się z sądami radnych ale nie będziemy wysyłać pracowników i 

przeznaczać środków na utrzymanie dróg powiatowych. My mamy informować i pomagać w 

budowaniu dróg nowych, to nie jest zadanie własne gminy. Powinniśmy reagować i 

monitować do ZDP. Nic nie stoi na przeszkodzie żebyśmy wspólnie zrobili pikietę przed ZDP 

w Skarżysku- Kamiennej. Ściągnąć TV, prasę, pokażmy że stan dróg powiatowych na terenie 

Gminy Łączna jest katastrofalny. Wielokrotnie proponowałem żeby radni powiatowi złożyli 

relacje ze swojej pracy jako radni powiatu. Warto się zastanowić nad skutecznością, niektórzy 

radni są którąś z kadencji w Radzie Powiatu, a nie wykazali się żadną skutecznością. 

Jeżeli chodzi o drogi gminne jestem takiego zdania jak radny Borowiec, żeby dbać o to co 

posiadamy. 

Przewodnicząca Rady – temat odkrzaczenia dróg gminnych, miejscowość Osełków, przy 

drodze gdzie zostało wybudowane nowe oświetlenie jest problem z gałęziami. Zgłaszałam to 

wielokrotnie. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – dziś pracownicy są na tym 

terenie. 

Przewodnicząca Rady – dodatkowa uwaga naprawione płytki w Osełkowie znowu się 

przewróciły i leżą w rowie. 

Radny Czerwiński – w sprawozdaniu Wójt wspomniał o dofinansowaniu świetlicy wiejskiej 

w kwocie 8 tys. zł. na którą to jest świetlicę. Druga uwaga, w każdym porządku obrad sesji 

jest punkt na temat sprawozdania z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z 

poprzednich sesji. Nie ma takiego sprawozdania. Kierownik Wydziału Technicznego zapisuje 

różne rzeczy i nasze zgłoszenia na sesji, a przychodzi następna sesja i nie jest w stanie złożyć 

sprawozdania z wykonania tych działań. Uwaga dotyczy również innych kierowników – m.in. 

ZGK. 

Radny Wisowaty – chciałbym przypomnieć o drodze do mieszkańców za Kościołem, po 

ostatnich ulewach woda zrobiła tam dużo bałaganu. Proszę o odmulenie cieku wodnego, tam 

jest chodnik, którym ludzie chodzą do kościoła, a dzieci do szkoły. Ten chodnik zalewa woda, 

proszę o poprawę warunków mieszkańcom. 

Radny Osman – odnośnie gazyfikacji i wypowiedzi radnej Żaczek i Wójta Gminy, kilka lat 

wstecz kiedy miała być budowana kotłownia przy szkole chodziłem do mieszkańców bloku, 

ściągnąłem przedstawicieli Podkarpackiej Spółki Gazowej do Urzędu Gminy. Spółka wtedy 

chciała ciągnąć gaz do szkoły za darmo żeby tylko szkoła wykonała przyłącze. O ile tańsza 

byłaby kotłownia. Wśród osób, które nie przyjęły tego stanowiska były radna Żaczek i Pan 

Wójt. Wniosek jak i umowa leżały w gminie do podpisania przez stronę gminy. Teraz Wójt 

zrozumiał, że jest to wygodna forma ogrzewania. Kotłownia w bloku była w zasadzie 

przystosowana wystarczyłoby zmienić tylko dysze w piecach. Piece w szkole nie 

kosztowałyby tyle co kosztowały. Gmina nie pochyliła się nad tym tematem. 

Radna Żaczek – o ile dobrze pamiętam rozmawialiśmy i ja przeszłam po mieszkańcach w 

Łącznej ale poszczególne osoby chętne zaczęły się wycofywać. Spółka zwróciła się do 

mieszkańców i zaproponowała im wykonanie przyłącza za 7 tys. zł, mieszkańcy wtedy 

zrezygnowali. Ludzie przeliczają koszty, najpierw hura, a później przy deklaracji na 7 tys. zł.  

przeliczyli że to jednak za duży koszt. Dla trzech odbiorców nie wybudują. Jeśli chodzi o 

szkołę, Podkarpacka Spółka nic za darmo nie zrobi, jak to wyglądało przy budowie gazociągu 

wysokoprężnego, jak potraktowali wtedy mieszkańców. Być może teraz zmienił się Zarząd i 

osoby inaczej podchodzą do tematu i bardziej uwzględniają słowa mieszkańców, z którymi 

powinni rozmawiać. 
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Przewodnicząca Rady – w miejscowości Osełków była bardzo podobna sytuacja, mieszkańcy 

pozwolili przekopać swoje działki w zamian za poprowadzenie nitki do Osełkowa. Natomiast 

później okazało się, że jest to mało rentowna inwestycja dla nich. W ostateczności gazu 

Osełków nie ma. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – radnemu Osmanowi chcę przypomnieć, bo ma pan 

wybiórczą pamięć, a obiektywizm polega na tym że albo cytuje się dokładne albo w ogóle. 

Prawdą jest to że składaliśmy wniosek, reszta to jest kłamstwo. Nie reprezentowałem innego 

stanowiska jak to, że jestem za tym żeby zgazyfikować budynki użyteczności publicznej. 

Przypominam sytuację, gdzie złożyliśmy wniosek i prosiliśmy Karpacką Spółkę Gazowniczą, 

osobiście trzykrotnie rozmawiałem z Prezesem prosiłem aby zmienić datę wpływu tego 

wniosku. Ponieważ zobowiązanie które podpisuję podpisując umowę musi być po fakcie 

przegłosowania decyzji przez organ. Powiedziałem że nie mogę podpisać takiej umowy. 

Odpowiedzieli, że w systemie nie da się tego zmienić. Kwestie dotyczące gazu na początku w 

2016 roku były przedmiotem zainteresowania, ja interesowałem się tym co chcą mieszkańcy. 

Natomiast po pierwszych doświadczeniach wycofałem się zaopatrzenia w gaz osób 

fizycznych. Występowaliśmy tylko i wyłącznie o budynki użyteczności publicznej. Karpacka 

Spółka Gazownicza nie była zainteresowana żeby mieszkaniec miał gaz w kuchence. 

Radny Osman – dokładnie pamiętam spotkanie i argument Pana Wójta, że będzie Pan 

budował kotłownię na ekogroszek, powiedział Pan że zatrudni dwie osoby. Umowa ze spółką 

była w gminie przez Pana Wójta nie podpisana. Wielki problem żeby dociągnąć gaz do szkoły 

- data na wniosku. Spółka chciała ciągnąć gaz do szkoły i nitka do szkoły by powstała i w 

takim momencie jak teraz gdzie mieszkańcy dojrzewają do podłączenie albo by się podłączyli 

albo nie. 

Radny Czerwiński – nie dostałem odpowiedzi na pytanie, o którą świetlicę chodzi w kwocie  

8 tys. zł. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – sprawa dotyczy świetlicy na terenie szkoły w Goździe. 

Radny Osman – do Kierownika Wydziału Technicznego, na Podzagnańszczu na ul. 

Sezamkowej kiedyś była awaria u jednego z mieszkańców i był rozkopywany cały wjazd. 

Cały ten materiał z wykopów ZGK wywiózł na koniec drogi łączącej Podzagnańszcze z 

Podłaziem. Proszę o sprzątnięcie tego. 

Radna Żaczek – zapytała czy Urząd Gminy wie coś na temat składowiska drzewa przez Lasy 

Państwowe przy zalewie Jaśle. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – nie mam takiej wiedzy.  

Radna Żaczek – tam są jeszcze betony, które zostały po budowie drogi i tamy, proszę o 

usunięcie gruzowiska. Zakład Gospodarki Komunalnej twierdził że było to usuwane jednak 

ciągle jest. 

Przewodnicząca Rady – przez to składowisko drzewa nasza droga gminna ulega zniszczeniu, 

na tym odcinku nie ma już w ogóle pobocza jest błoto i nic więcej. Należy zwrócić się do 

Lasów Państwowych na jakiej podstawie to drzewo jest tam składowane.  

Radna Odrzywolska – na posiedzeniu komisji połączonych wspomnieliśmy o przebudowie 

świetlicy w Goździe 9 tys. zł z Urzędu Marszałkowskiego i 8 tys. zł z Urzędu Gminy, gdzie to 

będzie dokładnie, czy świetlica będzie ogólnodostępna. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – dwa pomieszczenia plus sanitariat z oddzielnym 

wejściem gdzie była zerówka w szkole w Goździe. Świetlica oczywiście będzie 

ogólnodostępna ale gospodarz musi być. Na terenie Gozdu jako jedyna organizacja to Koło 

Gospodyń Wiejskich i panie wnioskowały żeby w tym budynku to zrobić, my napisaliśmy 

wniosek do Urzędu Marszałkowskiego i dostaliśmy pieniądze na remont. Oficjalnie 

chciałbym aby gospodarzem tych pomieszczeń było właśnie KGW. 
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Radna Odrzywolska – cieszę się, można powiedzieć że część wniosków z rewitalizacji spełni 

się. 

Radny Borowiec – zgłaszałem oświetlenie od końca budynków w Jaślach do drogi S-7 nie ma 

tam poboczy droga jest nieoświetlona, a dużo ludzi chodzi tamtędy. Na przystanek w Jaślach 

nie mogą się znaleźć pieniądze, a na świetlicę w Goździe moment się znalazły. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 20 min przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

 

Ad  9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Łączna. 

Radny Osman – przy takich szkołach jak w Klonowie czy Zagórzu w spotkaniu uczestniczą 

dzieci, czy my powinniśmy takie uchwały wprowadzać. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej 

liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Łączna. 

 

Uchwała Nr XLVII/228/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 1/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Łączna. 

 

Uchwała Nr XLVII/229/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 10, przeciw – 3, wstrzymało się – 0/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad  9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia odstępstw od zakazu spożywania napojów 

alkoholowych w miejscach publicznych. 

Radny Borowiec – zapytał do czego i komu ma ta uchwała służyć. Jeśli chodzi o imprezy 

organizowane przy szkołach czy w Gminnej Bibliotece Publicznej czy będą też uczestniczyć 

dzieci, to nie jest napisane w uchwale. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie ustalenia odstępstw od 

zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych. 

 

Uchwała Nr XLVII/230/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 9, przeciw – 3, wstrzymało się – 1/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2018 rok. 

Radny Borowiec – zapytał z jakiego działu zostało przesunięte 9 tys. zł. na świetlicę w 

Goździe. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – kwota przesunięta na wydatki ze zwiększonych 

dochodów. Zwiększenia dochodów m.in.: w działach 600 – 510 zł, 700 – 700 zł,  

855 – 2 tys. zł, 801 04 – 10 tys. zł.  

Między innymi z tych pieniędzy 9 tys. zł przeznaczone na wydatki na dofinansowanie do 

przebudowy świetlicy. 

Radny Borowiec – zapytał czy na oświetlenie Jaśle Pani Skarbnik może tak samo poszukać 

pieniędzy. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – tu szukaliśmy kwoty 9 tys. zł. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 

Łączna na 2018 rok. 

 

Uchwała Nr XLVII/231/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 8, przeciw – 4, wstrzymało się 1/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad  9 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2018-2026. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2018-2026. 

 

Uchwała Nr XLVII/232/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 8, przeciw – 4, wstrzymało się 1/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

Radny Borowiec – zapytał na co ten kredyt, bo nie ma uzasadnienia do uchwały. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – w § 1 uchwały mamy przeznaczenie. Kredyt 

długoterminowy nie może być zaciągany na wydatki bieżące tylko i wyłącznie na wydatki 

majątkowe czyli inwestycyjne. 

Radny Czerwiński – kredyt na lata 2018-2026, kadencja się kończy i część ludzi nie będzie 

wybrana, czy nie lepiej takie decyzje przesunąć na nową kadencję. 

Chcemy pożyczyć 1 700 tys. zł. na różne wydatki, a w tym roku ponad pół mln zł wydaliśmy 

na kary (firma Sanitex) , z tego co Kierownik ZGK mówił na komisjach połączonych na 

temat kwoty wyprodukowania 1m3 wody to straty wody opiewają na pół miliona zł. 

Radny Osman – do tej uchwały brakuje uzasadnienia. Ja chce wiedzieć konkretnie jakie 

pieniądze z kwoty 1 700 tys. zł idzie na pokrycie planowanego deficytu budżetu oraz jakie na 

spłatę zaciągniętych kredytów. Proszę o tą informację. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – sugeruje pan, że zaciągnięcie kredytu jest niepotrzebne. 

Więc automatycznie wycofujemy się z inwestycji: termomodernizacja, część zadania 

dotycząca boisk, pomoc finansowa do powiatu kieleckiego na przebudowę mostu. Uchwała 

którą państwo radni otrzymali spełnia wymogi ustawy o finansach publicznych. 

Radny Osman – zapytał czy w uchwale powinno być uzasadnienie i to co pani powiedziała 

teraz żeby każdy kto weźmie uchwałę wiedział na co są pieniądze i co głosuje. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – jeżeli ze zrozumieniem przeczytamy § 1 i wiemy jakie 

wykonujemy inwestycje w danym roku to sprawa jest prosta. 

Radny Osman – powinna być podana nie cała kwota tylko na spłacenie długów tyle, na 

wydatki tyle. 

Radny Borowiec – pani Skarbnik powiedziała, że wszystkie inwestycje robione w gminie 

będą z tych 1 700 tys. zł, to do czego budżet własny gminy skoro żadna inwestycja z tego 

budżetu nie będzie wykonywana. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – państwo nie rozumieją budżetu. Budżet składa się z 

dochodów i przychodów. Przychody określone w uchwale budżetowej są to również 

zaciągnięte kredyty. Podejmując uchwałę budżetową wyraziliście państwo zgodę na realizację 

przychodów z tytułu kredytów i pożyczek w wysokości 1 700 tys. zł. Jest to załącznik Nr  5 

do uchwały budżetowej. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 



12 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

 

Uchwała Nr XLVII/233/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 9, przeciw – 4, wstrzymało się 0/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości 

położonych w obrębie Łączna stanowiących własność Gminy Łączna. 

Działka Nr 263/2. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – projekt uchwały był przedstawiany na komisji.  

Uważam, że są okoliczności kiedy gmina może i powinna sprzedać nieruchomość jeśli 

zachodzi konieczność. W tym przypadku zgadzam się jednak ze stanowiskiem 

zaprezentowanym na wczorajszej komisji. Poprzednia Rada Gminy zakupiła te nieruchomości 

aby w przyszłości móc zagospodarować nieruchomości przy zalewie. Proszę o negatywne 

zajęcie stanowiska w stosunku do uchwały. 

Radna Żaczek – są to trzy działki bezpośrednio przy zalewie, jeżeli się wyzbędziemy tych 

działek to odetniemy sobie drogę. Proszę o niewyrażenie zgody na zbycie tych nieruchomości 

mam nadzieję, że to miejsce doczeka się jakiejś inwestycji. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – może powstać pytanie czemu przygotowaliśmy te 

uchwały, mogliśmy je wycofać. Decyzja dotycząca zbycia nieruchomości bądź nie, jest 

decyzją Rady Gminy, nie Wójta. Dlatego to musi być decyzja radnych. 

Radna Odrzywolska – popieram radną Żaczek. Na jednej z komisji połączonych 

postanowiliśmy, że zbiornik Jaśle będzie miejscem tymczasowo dopuszczonym do kąpieli, w 

przyszłym roku będziemy się starać żeby stało się kąpieliskiem. Wyzbycie się tych 

nieruchomości przekreśliłoby nasze plany. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – do projektu uchwały wkradł się 

błąd, prosił o poprawienie w każdej z uchwał o sprzedaży nieruchomości słowa w tytule 

projektu uchwały „położonych” i „stanowiących”  na „położonej” i „stanowiącej”.  

Taka sama sytuacja w § 1 wyraz „położonych” na „położonej”. Zamiana liczby mnogiej na 

liczbę pojedynczą. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonej w obrębie Łączna stanowiącej własność 

Gminy Łączna. 

 

 

Uchwała Nr XLVII/234/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 0, przeciw – 13, wstrzymało się 0/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała jednogłośnie nie została podjęta. 
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Ad  9 h) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości 

położonej w obrębie Łączna stanowiącej własność Gminy Łączna. 

Działka Nr 264/2. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonej w obrębie Łączna stanowiącej własność 

Gminy Łączna. 

 

Uchwała Nr XLVII/235/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 0, przeciw – 13, wstrzymało się 0/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała jednogłośnie nie została podjęta. 

 

Ad  9 i) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości 

położonej w obrębie Łączna stanowiącej własność Gminy Łączna. 

Działka Nr 265. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonej w obrębie Łączna stanowiącej własność 

Gminy Łączna. 

 

Uchwała Nr XLVII/236/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 0, przeciw – 13, wstrzymało się – 0/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała jednogłośnie nie została podjęta. 

 

Ad  9 j) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obrębu Nr 1 Czerwona Górka na obszarze gminy Łączna. 

Przewodnicząca Rady – na wczorajszej komisji był obecny Urbanista, który przedstawił 

projekt uchwały. Czy radni mają jakieś wątpliwości co do uchwały. Dzisiaj dostaliście 

uchwałę z naniesionymi poprawkami, o których na wczorajszej komisji mówił Urbanista. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obrębu Nr 1 Czerwona Górka na obszarze gminy 

Łączna. 

 

Uchwała Nr XLVII/237/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 1/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad  9 k) 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 5 w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego Gminy Łączna. 

Radny Litwiński – zwracam się o pozytywne przegłosowanie uchwały aby Państwo Jasińscy 

mogli podjąć działania na swojej działce. 

Radny Borowiec – zwrócił się do Wójta Gminy, kto do pana przyjdzie to pojedynczo będzie 

Pan wyrażał zgodę i zmieniał działki. Obciążamy mieszkańców kosztami. Pytałem dlaczego 

nie ma zmiany planu dla obrębu Podłazie. 

Przewodnicząca Rady – uchwała jest przygotowana na prośbę państwa Jasińskich z Podłazia. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zapytał kto uchwalał Studium uwarunkowań i 

kierunków rozwoju Gminy Łączna. Proszę aby na kolejną sesję przygotować protokół 

dotyczący głosowania nad Studium i jak głosował radny Borowiec. Jak pan mówi na sesji 

przy osobach zainteresowanych, że brak jest tu polityki to to świadczy o ignorancji. 

Radny Borowiec – plan zagospodarowania przestrzennego powinien być zmieniony dla całej 

gminy nie dla pojedynczych jednostek. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zgodnie z ustawą o planowaniu przestrzennym organ 

gminy, którym jest Rada Gminy przyjmuje dokument, który nazywa się Studium 

uwarunkowań i kierunków rozwoju. Dokument ten wyznacza kierunki rozwoju gminy. Ten 

temat był wielokrotnie poruszany przez nas, ponieważ dość długo trwały prace nad 

opracowaniem Studium. Bzdurą jest to, że my działamy bez jakiegokolwiek planu. W żadnym 

momencie nie było niezgodności naszych dokumentów planistycznych z tym co uzgadniają 

jednostki wyższego rzędu, ponieważ zgodność z ustawą o planowaniu przestrzennym jest 

sprawdzana przez szereg instytucji. Państwo Jasińscy podejmują trud przygotowania 

materiałów planistycznych, a Rada wyrazi zgodę albo nie. Nie możemy blokować tych 

państwa. Wyraziliśmy raz zgodę, że gmina ma się rozwijać. Od 2006 r. zależało mi cały czas 

aby mieszkańcom Gminy Łączna dawać możliwość rozwoju. Dziwi mnie i nie rozumiem 

tego, że raz radny Borowiec był za uchwałą dla Zalezianki, a teraz dla Państwa Jasińskich nie. 

Na tej sali były głosowane dokumenty fundamentalne dla polityki gminy. To jest kłamstwo, 

że działamy bez konkretnych założeń. Studium zostało przez was przyjęte na tej sali i to jest 

dokument, na którego podstawie gmina ma się rozwijać. Nie zgadzam się z tym co radny 

Borowiec mówi. 

Radny Borowiec – nie powiedziałem nigdy, że jestem przeciwko temu żeby tej działki nie 

przekształcać. Ale ludzie będą płacić ze swoich pieniędzy, a to powinno być zrobione przez 

Urząd. Zmianę można zrobić systemowo dla całej gminy, a my ciągle robimy osobno. Nie ma 

sesji żeby nie było planu zagospodarowania przestrzennego. Zrobić raz i modernizować, 

każdy powinien mieć możliwość budowy i jednakowego rozwoju. 

Przewodnicząca Rady – w budżecie na ten rok mamy środki do zmiany obrębu Występa. 

Radny Litwiński – nie ma i nie było środków żeby zrobić zmianę dla całej gminy. Zmiana 

trzech obrębów trwała tyle lat. Przyjęliśmy, że w zależności od ilości wniosków z danego 

obrębu będziemy zmieniać plan zagospodarowania przestrzennego. Z obrębu Występa – 

 40 wniosków, a z Podłazia 4 wnioski. To kiedy mają państwo budować, za 10 lat. Jeżeli mają 

możliwość sfinansować zmianę sami czemu mamy im to blokować. 

Radny Borowiec – zapytał czyja to wina, że to trwa tak długo. 10 lat trwała zmiana dla trzech 

obrębów, a dla kolejnych ile to jeszcze będzie trwać. 

Radny Czerwiński – było spotkanie z Urbanistą panem Skuzą, on mówił że procedowanie 

zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dla trzech obrębów jak i dla całej gminy jest 

takie samo. Warunki jakie trzeba spełnić są identyczne i tyle samo trzeba włożyć w to pracy. 

Należy zastanowić się żeby zmianę zrobić dla całej Gminy Łączna. 
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Przewodnicząca Rady – zapytała radnych, czy państwo jesteście przeciwni tej uchwale. Pani 

Jasińska nie jest pierwszy raz na sesji, napisała pismo do Urzędu Gminy i chce sobie 

indywidualnie przekształcić swoją działkę. 

Radny Osman – w takiej sytuacji jak Państwo Jasińscy jest wiele osób z Gminy Łączna ale 

nie mają czasu przychodzić do Urzędu i do dzisiaj nie mogą wbić łopaty chociaż działki mają 

ogrodzone. 

Przewodnicząca Rady – podjęliśmy decyzję i przyjęliśmy zasadę że zmiany planów będą 

robione wg. ilości wniosków z danego obrębu. 

Radny Osman – przyprowadzę tutaj ludzi i państwo zobaczą ile takich ludzi jak Państwo 

Jasińscy jest. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – nieprawdą jest, że opracowanie planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obrębu kosztuje tyle samo co dla całej gminy. 

Procedury w zakresie uchwalania są takie same ale proszę nie mówić, że Urbanista 

powiedział że tyle samo kosztuje dla obrębu co dla gminy. Zadaliśmy pytanie Urbaniście ile 

będzie kosztować opracowanie zmiany planu dla Zalezianki i Występy, odpowiedział  

ok 170 tys. zł. Pytaliśmy o samą Występę to koszt ok 60 tys. zł. Wolę organu, którym jest 

Rada Gminy, Wójt musi wykonać. Jeżeli jest wola narodu żeby zmienić plan dla całej gminy 

to zróbmy tak. Tylko wtedy nie zróbmy kanalizacji, boisk, nie bierzmy pieniędzy na inne 

inwestycje. Nie jestem iluzjonistą tylko Wójtem. Jeżeli mamy do czynienia z budżetem i 

słyszę, że kredyt nie powinien być wzięty to mamy obraz tego, że ten sam radny jest 

przeciwny jakimkolwiek zmianom i dawaniu szans mieszkańcom. 

Radny Czerwiński – zarządzanie Wójta pozbawiło gminę w tym roku ok. 1 mln zł. 

Radny Osman – nie jestem przeciwko budowaniu boisk i zaciągnięciu kredytów w kwocie  

1 700 tys. Ja chcę wiedzieć na co i ile będzie przeznaczone pieniędzy. Proszę nie wmawiać 

mi, że nie jestem za tym żeby gmina się rozwijała. 

Przewodnicząca Rady – jesteśmy przy uchwale dla Państwa Jasińskich. 

Radny Osman – proszę aby Pani Przewodnicząca zakupiła tablicę aby zapisywać wnioski 

radnych, bo to pani powinna dopilnować realizacji wniosków, które są składane na sesji. 

Radny Chaba mówił poł roku temu o bezpieczeństwie w gminie, oznakowaniu. Dzisiaj znowu 

musi to powtarzać.  

Przewodnicząca Rady – był punkt sprawy różne, teraz jesteśmy przy uchwale. 

Radny Osman – to są pieniądze które są wydawane albo zostają. 

Radny Borowiec – zapytał jakie jest zadłużenie gminy w tej chwili. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – WPF kwota długu – to jest zadłużenie. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany Nr 5 w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Łączna. 

 

Uchwała Nr XLVII/238/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad  9 l) 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 6 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego obrębu Nr 10 Występa – Gmina Łączna. 

Radny Borowiec – na Występie dla Echo investment była robiona zmiana planu 

zagospodarowania przestrzennego, czy firma będzie płaciła za swój plan zagospodarowania 

przestrzennego. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział radnemu, w budżecie gminy na ten rok 

nie było zapisanych środków na zmianę planu terenu na Echo investment. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany Nr 6 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego obrębu Nr 

10 Występa – Gmina Łączna. 

 

Uchwała Nr XLVII/239/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 8 sierpnia 2018 roku 

Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 1/13 obecnych radnych (1 radny zwolniony) 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  11. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018r. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 28 czerwca 2018r. 

za – 9, przeciw – 4, wstrzymało się – 0/13 obecnych radnych  (1 radny zwolniony) 

 

Ad  12. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XLVII-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

 

 

 

Protokół sporządziła                  Sekretarz obrad                           Przewodnicząca Rady Gminy 

  

Magdalena Redlica                      Jacek  Śliwa                                    Monika  Pająk 


